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M Ø D E R E F E R A T  13. JUNI 2025 

Forum Studienævnet for Veterinærmedicin og Husdyrvidenskab 

Møde nr. 38 

 

 

Møde afholdt Torsdag den 15. maj 2025 kl. 13.00 – 16.00 

 

 

Sted Grønnegårdsvej 7, 1. sal - Biblioteket med svane   

Referent Louise Berntsen  

Til stede 

Camilla Sichlau Bruun, Charlotte Bjørnvad, Anni Øyan Pedersen, Nynne 

Capion, Jens Peter Christensen, Victor Thomsen, Caroline Pedersen, Rikke 

Houmann Larsen og Emilie Lund Mærkedahl. 

  

Øvrigt tilstedeværende: 

Louise Berntsen (Uddannelseskoordinator)  

Lars Jørn Jensen (pkt. 3, 4 og 5)  

 

Afbud:  

Anja Varmløse Strathe, Annette Bruun Jensen (Studieleder for BA 

husdyrvidenskab) og Carsten Sestoft (Dispensations sagsbehandler) 
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SIDE 2 AF 8 Dagsorden 

1. Dagsorden for mødet ca. kl. 13:00 

 

2. Bemærkninger til referat fra møde den 18. marts og 23. april 2025 

(bilag) ca. kl. 13.05 

Charlotte Bjørnvad havde ændringer til mødet den 18. marts – 

ændringerne fremgår med track change. 

3. Behandling af kursusevalueringer og kategoriseringer for Animal 

Science efteråret 2024 (bilag) ca. kl. 13.20  

Gæster: Lars Jørn Jensen (medlem at undervisningsudvalget) og Kirstine 

Calløe (VILU) 

4. Behandling af kursusevalueringer og kategoriseringer for bachelor i 

veterinærmedicin efteråret 2024 (bilag) ca. kl. 13.35  

Gæster: Lars Jørn Jensen (medlem at undervisningsudvalget) og Kirstine 

Calløe (VILU) 

5. Behandling af kursusevalueringer og kategoriseringer for 

kandidatuddannelsen i veterinærmedicin efteråret 2024 (bilag) ca. kl. 

14.05  

Gæster: Lars Jørn Jensen (medlem at undervisningsudvalget) og Kirstine 

Calløe (VILU) 

6. Høring af forslag til ændringer til KU-standard forretningsorden for 

studienævn (bilag) ca. kl. 14:35 

7. Godkendelse af evalueringsplan for Animal Science 2025/2026 (bilag) 

ca. kl. 14.45 

8. Godkendelse af evalueringsplan for bacheloruddannelsen i 

Veterinærmedicn 2025/2026 (bilag) ca. kl. 14.55 

9. Godkendelse af evalueringsplan for kandidatuddannelsen i 

Veterinærmedicn 2025/2026 (bilag) ca. kl. 15.05 

 

10. Fortroligt punkt ca. kl.15:15  

V /Carsten Sestoft 

A. Behandling af dispensationsansøgninger (FORTROLIGT 

Bilag) 

Bemærk at det alene er de sager der ikke kan afgøres i 

dispensationsudvalget der behandles på studienævnsmødet. 

B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

har truffet 

 

11. Punkter til kommende møder ca. kl. 15.25 



 

 

SIDE 3 AF 8 -Principbeslutninger om fordeling af pladser på rotationskurserne (juni) 

- Beståelses procenter Animal Science (juni) 

- Beståelsesprocenter Veterinærmedicin (juni) 

- Beslutning om punkter fokuspunkter til kursusbeskrivelser til 2026/2027  

(juni) 

-Plan for at gennemføre familiedyrsdifferentieringen med øget antal  

studerende (August) 

-Plan for arbejde med 2025 kandidatuddannelsen (efteråret 2025) 

 

12. Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. ca. kl. 15.35 

Studieleder Animal Science:  

Studieleder Veterinærmedicin: 

Aarhus Universitet: 

Administrationsreform – opmærksomheds punkter: 

13. Meddelelser ca. 15.45 

- Præciseringer i kursusbeskrivelsen SVEB25002U Cellen: I Cellen er 

følgende tilføjet til beskrivelse af eksamen: ”Cellebiologi vægtes 

med 2/3 og genetik vægtes med 1/3. Begge moduler skal bestås. Der 

gives en samlet karakter.” Desuden er læringsmål om slægtskab og 

indavl fjernet, da emnet er flyttet til husdyravl. 

 

14. EVT ca. kl. 15.50 

Referat 

 

1) Dagsorden for mødet 

 Studienævnet besluttede at have et ekstra punkt på mødet: 

 Nyt punkt 14: Fokus punkter til kursusbeskrivelser til 2026/2027. 

 

2) Bemærkninger til referat fra møde den 18. marts og 23. april 

2025 

 18. marts 2025: Studienævnet godkendte rettelser fra studieleder 

Charlotte Bjørnvad. 

 

23. april 2025: Godkendt. 

 

 

 

 

 



 

 

SIDE 4 AF 8 3) Behandling af kursusevalueringer og kategoriseringer for 

Animal Science efteråret 2024 

Lars Jørn Jensen deltog som repræsentant for 

undervisningsudvalget på IVH. 

 Studienævnet drøftede evaluering af kurset og fastholdt 

kategorisering B, som undervisningsudvalget havde foreslået. 

 Der var ingen kategori C kurser. 

 Kursusansvarlige vil få besked om kategoriseringen pr. mail. 

  

  

4) Behandling af kursusevalueringer og kategoriseringer for 

bachelor i veterinærmedicin efteråret 2024 

 Lars Jørn Jensen deltog som repræsentant for 

undervisningsudvalget på IVH. 

 

 Studienævnet drøftede evaluering af kurserne og fastholdt 

kategorisering B, som undervisningsudvalget havde foreslået. 

 Der var ingen kategori C kurser. 

Kursusansvarlige vil få besked om kategoriseringen pr. mail. 

  

5) Behandling af kursusevalueringer og kategoriseringer for 

kandidatuddannelsen i veterinærmedicin efteråret 2024  

 Lars Jørn Jensen deltog som repræsentant for 

undervisningsudvalget på IVH. 

 

 Studienævnet drøftede evalueringerne af kurserne og fastholdt 

kategorisering A for Laboratory Animal Science Function ABD og 

B for de øvrige, som undervisningsudvalgene havde foreslået. 

 Der var ingen kategori C kurser. 

Kursusansvarlige vil få besked om kategoriseringen pr. mail. 

 

 Tak til Lars Jørn Jensen for at give en god indsigt i drøftelserne på 

undervisningsudvalget på IVH. 

  

6) Høring af forslag til ændringer til KU-standard 

forretningsorden for studienævn 

Studienævnet havde følgende bemærkninger: 

§2: Det virker unødigt omstændigt og ressourcekrævende at man 

skal søge om at få øget antal af medlemmer, hvis man har et 

studienævn der består af mere end 10 medlemmer. Pt. består 

Studienævnet for Veterinærmedicin og Husdyrvidenskab af 12 

medlemmer 6 studerende og 6 VIP. 



 

 

SIDE 5 AF 8 Man kunne have et minimum og ikke et maksimum i 

forretningsordenen. 

Mange studienævn har flere uddannelsen og det kræver flere 

medlemmer. 

§15: Teksten er ikke almen forståelig og det er vel vigtigt hvis 

studienævnene skal bruge den.  

 

7)  Godkendelse af evalueringsplan for Animal Science 2025/2026 

 Studienævnet godkendte evalueringsplanen, men havde følgende 

bemærkninger: 

 

 For nedenstående kurser gælder at de i studieåret 2027/2028 ikke 

udbydes: 

o Quantitative Genomics and Breeding SASK16003U 

o Experimental Animal Nutrition and Physiology 

SASK20001U 

o Nutrition and Management of Companion Animals 

SASK23001U 

 

 

8)  Godkendelse af evalueringsplan for bacheloruddannelsen i 

Veterinærmedicin 2025/2026  

 Studienævnet godkendte evalueringsplanen, men ønskede følgende 

kursus evalueret igen: 

o Infektionsmikrobiologi  

 

9) Godkendelse af evalueringsplan for kandidatuddannelsen i 

Veterinærmedicin 2025/2026  

Studienævnet godkendte evalueringsplanen, men ønskede at 

følgende kursus evalueret igen: 

o Almen klinisk praksis store husdyr skal også evalueres i blok 1 

og 2 

 Kurset bliver allerede evalueret internt i blok 1 og 2, men 

studienævnet ønskede at det også skulle gøres ”officielt”.  

 

10)  Fortroligt punkt 

 Ad. A.  Behandling af dispensationsansøgninger 

 Der var ingen konkrete sager. 

 

 Ad. B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

havde truffet 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

 Ad. C. Drøftelse 



 

 

SIDE 6 AF 8  Medicinstudienævnet har en målsætning om at alle skal kunne 

gennemføre bacheloruddannelsen. Kursusbeskrivelserne er ved at 

blive gennemgået, for at vurdere om det er muligt for 

funktionsnedsatte studerende at opnå de beskrevne læringsmål, 

samt diskutere i hvilken grad et læringsmål skal kunne 

gennemføres fuldt ud for at kurset kan bestås. Det bliver interessant 

at følge. Det skal understreges at man ikke vil sænke det faglige 

niveau i fagene, blot diskutere hvor grænserne skal sættes ud fra et 

rimeligt proportionalitetsprincip. F.eks. Skal en praktisk øvelse der 

varer ½ time være bestemmende for om man kan komme igennem 

hele bacheloren? 

  

 Det er ofte en økonomisk udfordring at ændre undervisningen, så 

de funktionsnedsatte, kan gennemføre den på samme niveau som 

deres medstuderende, men under særlige forhold. De 

kursusansvarlige er de rette til at finde løsninger for hvordan 

undervisningen kan tilrettelægges for de funktionsnedsatte, så 

fagligheden bibeholdes. Løsningerne skal give faglig mening.  

 Anatomiunderviserne vil sende et forslag til tilrettelæggelse af spot 

eksamen, så den kan tilgodese de funktionsnedsattes behov. 

 

 I redegørelsen til rektor (DUR) står der at der bør tilføres midler for 

at løfte området, så institutterne kan få støtte til at tilpasse 

undervisning. 

 30 % af de studerende er funktionsnedsatte. 

 

 SPS kan rådgive om hvilke programmer de funktionsnedsatte (der 

har behov for det) skal have installeret på PC’erne.   

 

11)  Punkter til næste møde 

o Beståelsesprocenter for Animal Science - efteråret 2024 (juni) 

o Beståelsesprocenter for Veterinærmedicin BA -efteråret 2024 

(juni) 

o Beståelsesprocenter for Veterinærmedicin KA - efteråret 2024 

o Principbeslutninger om fordeling af pladser på rotationskurserne 

(juni) 

o Plan for at gennemføre familiedyrsdifferentieringen med øget 

antal studerende (August) 

o Plan for arbejde med 2025 kandidatuddannelsen (efteråret 2025) 

 

 

12)  Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. 

 Animal Science: 



 

 

SIDE 7 AF 8  14 udenlandske studerende har betalt for uddannelsen og ca. 8 er 

blevet tilbudt en plads.  

 Den 1. juni er der online møde med de ansøgere der er blevet 

tilbudt en plads.  

 Ca. 20 bachelorstuderende har tilmeldt sig – de skal dog bestå 

bacheloruddannelsen før de kan optages. 

 

 Veterinærmedicin: 

 Optag på kandidatuddannelsen 189. 3 eksterne ansøgere er blevet 

afvist. 

 

 Der er et klart ønsker fra næstforpersonen i studienævnet om at der 

kommer noget kommunikation ud vedr. fordeling af pladser på. 

Differentieringerne. Charlotte Bjørnvad har teksten til KU.net til 

godkendelse og når hun har godkendt, er det klart. Der kommer 

studiebesked ud og der bliver informationsmøde efter 

sommerferien. 

  

 Aarhus Universitets nyt: 

Bacheloruddannelsen i Dyrevidenskab Aarhus Universitet skal kun 

optage 30 studerende fremover grundet regionaliserings 

dimensionering. Kandidatuddannelsen i Dyrevidenskab bliver en 

erhvervskandidatuddannelse.  

 

13)  Meddelelser  

Ad. A. Præciseringer i kursusbeskrivelsen SVEB25002U Cellen: I 

Cellen er følgende tilføjet til beskrivelse af eksamen: ”Cellebiologi 

vægtes med 2/3 og genetik vægtes med 1/3. Begge moduler skal 

bestås. Der gives en samlet karakter.” Desuden er læringsmål om 

slægtskab og indavl fjernet, da emnet er flyttet til husdyravl. 

 

14)  Fokus punkter til kursusbeskrivelser til 2026/2027. 

 Studienævnet skulle have drøftet punktet den 10. juni 2025, men 

det er for sent da der skal sendes besked til de kursusansvarlige i 

starten af juni. 

  

 Studienævnet besluttede at der skulle være følgende fokuspunkter: 

o 2025 VET BA: Kompetence profilen – viden, færdigheder og 

kompetencer skal punktopstilles i de kursusbeskriveler, hvor det 

mangler. 

o 2025 VET BA og 2009 VET KA: Bæredygtigheds elementer 

skal gøres tydelige i kursusbeskrivelserne.  



 

 

SIDE 8 AF 8 o 2025 VET BA og 2009 VET KA: Kursusansvarlige skal 

overveje mængden af udenadslære i kurset og til eksamen. 

 

  Bæredygtigheds tekst:  

Så vidt muligt bør bæredygtigheds-elementer, som er relevante i 

faget, tænkes ind i undervisning og eksamen og gøres tydelige i 

kursusbeskrivelserne. 

 

I SUND’s strategi for 2023-26 er det en målsætning at: ”understøtte 

de studerendes mulighed for at opnå viden om og beskæftige sig 

med klima og bæredygtighed inden for deres konkrete faglighed, så 

de kan bringe det med sig i deres fremtidige arbejde”  

Det er altså en bunden opgave, at der i alle SUND’s uddannelser 

indgår relevante undervisningsaktiviteter inden for klima og 

bæredygtighed. 

 

15)  Evt.   

 Ingen bemærkninger. 

   

 Sluttede 16:00 
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